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Αθήνα, 2 Νοεμβρίου 2021 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τους κ.κ. Υπουργούς 

Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

Εσωτερικών 

 

Θέμα: «Χώρος Ανεξέλεγκτης Διάθεσης Απορριμμάτων δίπλα στον Ξενώνα 

Καρκινοπαθών του Θεαγενείου Νοσοκομείου». 

 

Εδώ και αρκετά χρόνια έχει δημιουργηθεί μία  απαράδεκτη κατάσταση 

πλησίον του Ξενώνα Καρκινοπαθών του Θεαγενείου Νοσοκομείου, εντός των ορίων 

της Δημοτικής Ενότητας Πυλαίας του Δήμου Πυλαίας - Χορτιάτη. Συγκεκριμένα, 

πρόκειται για τη δημιουργία άτυπου χώρου ανεξέλεγκτης διάθεσης αποβλήτων 

ακριβώς δίπλα στο Δημοτικό Γήπεδο Πυλαίας και σε απόσταση μόνον λίγων μέτρων 

από τον Ξενώνα Καρκινοπαθών και το 1ο Γυμνάσιο- Λύκειο Πυλαίας, αλλά και τον 

οικιστικό ιστό. Στην εν λόγω έκταση, έχουν συσσωρευθεί ποσότητες αποβλήτων 

κατεδαφίσεων, κορμοί δέντρων, σκουριασμένα containers, πλαστικές και χάρτινες 

συσκευασίες, μέχρι και ελαστικά αυτοκινήτων. Πρόκειται δηλαδή για υλικά που θα 

έπρεπε να ανακυκλώνονται και να υπόκεινται σε ειδική διαχείριση, κατά το νόμο. Η 

έκταση είναι αφύλακτη, δίχως περίφραξη και δίνεται η εύκολη πρόσβαση στον κάθε 

ένα που θέλει να διαθέσει τα απόβλητά του ανεξέλεγκτα. Ο χώρος δέχεται 

απορρίμματα εδώ και χρόνια. Ο κίνδυνος για πυρκαγιά είναι συνεχής, καθώς 

πρόκειται για σημείο με έντονη αστική δραστηριότητα., Προφανώς για τους 

αρμόδιους του οικείου Δήμου Πυλαίας- Χορτιάτη και της Περιφέρειας Κεντρικής 

Μακεδονίας, αυτός ο κίνδυνος δεν υπάρχει, διότι μέχρι σήμερα ουδεμία ενέργεια 

απομάκρυνσης των αποβλήτων από το σημείο, έχει γίνει, παρόλες τις διαμαρτυρίες 

κατοίκων. 

Ήδη στην περιοχή λειτουργεί νέα υποδομή για την Ημερήσια Νοσηλεία 

καρκινοπαθών. Η μονάδα δέχεται καθημερινά περί τους 180-200 ασθενείς, οι οποίοι 

είναι αναγκασμένοι να διέρχονται από αυτή την επιβαρυμένη με ρύπους έκταση, 

που συνεχίζει να είναι ενεργή.  

Το θέμα έχει φέρει επανειλημμένα στο Δημοτικό Συμβούλιο η παράταξη «Δύναμη 

Αλλαγής», ενώ έχει γίνει και παράσταση στον αρμόδιο Αντιδήμαρχο Καθαριότητας 
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χωρίς ποτέ να πάρουν σαφείς απαντήσεις, αλλά και χωρίς η Δημοτική Αρχή να 

προχωρήσει στις απαραίτητες ενέργειες για την επίλυση του προβλήματος. Μετά 

από πρόσφατα δημοσιεύματα, μόλις χθες ο Αντιδήμαρχος υποσχέθηκε πως τις 

επόμενες ημέρες θα ξεκινήσουν οι διαδικασίες απομάκρυνσης των αποβλήτων από 

την περιοχή και θα οδηγηθούν σε άλλο χώρο εντός διμήνου.  

Καταστάσεις σαν την προαναφερόμενη είναι συχνές και οι μηχανισμοί ελέγχου ήταν 

ένα αποτελεσματικό μέτρο αναχαίτισης αυτών. Δυστυχώς όμως, με τον νέο ν. 

4843/2021 και τα αρ. 50-51 αυτού, οι ελεγκτικές διαδικασίες περιορίζονται 

σημαντικά, δεν δίνεται σαφές πλαίσιο των ελέγχων. Επιπρόσθετα, δεν έχουν 

καθορισθεί μέχρι σήμερα οι διαδικασίες επιβολής κυρώσεων στους παραβάτες ενώ 

έχουν καταργηθεί οι ισχύουσες μέχρι πρότινος.  Αποτέλεσμα του σημαντικού αυτού 

νομικού κενού είναι οι ρυπαίνοντες να δρουν ανενόχλητοι και δίχως την επιβολή 

κυρώσεων.  

Επειδή πρόκειται για μια κατάσταση που προκαλεί υποβάθμιση του 

περιβάλλοντος.  

Επειδή προσβάλλεται η δημόσια υγεία και υφίσταται ο κίνδυνος πυρκαγιάς. 

Επειδή έχουν γίνει επανειλημμένες οχλήσεις προς την αρμόδια Περιφέρεια 

Κεντρικής Μακεδονίας δίχως αποτέλεσμα ή βελτίωση. 

Επειδή υπάρχει ανάγκη άρσης αυτής της αδικαιολόγητης εικόνας με ενέργειες 

απομάκρυνσης των αποβλήτων, καθαρισμού, φύλαξης διαχείρισης των αποβλήτων 

με περιβαλλοντικά ορθό και νόμιμο τρόπο. 

Επειδή δεν έχουν επιβληθεί κυρώσεις στους υπεύθυνους για αυτό. 

Επειδή σύμφωνα με το αρ. 52 του νέου Ν.4843/2021(ΦΕΚ 193/Α/2021) « Για το 

χρονικό διάστημα μέχρι την έκδοση της απόφασης της παρ. 21 του άρθρου 20 του 

ν. 4014/2011 (Α΄ 209), εφαρμόζεται το τρίτο εδάφιο της παρ. 15β του ως άνω 

άρθρου». 

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί: 

1. Σκοπεύουν να ενεργοποιήσουν τους μηχανισμούς ελέγχου για να 

σταματήσει η λειτουργία του ως Χ.Α.Δ.Α. και να διαπιστωθούν οι 

υπεύθυνοι; Πότε ακριβώς σκοπεύουν να αντιδράσουν; 

2. Ο χώρος στον οποίο θα οδηγηθούν οι ποσότητες είναι αδειοδοτημένος για 

αυτή τη χρήση ή θα δημιουργηθεί αλλού το ίδιο πρόβλημα; Έχουν 

εκπονηθεί οι απαραίτητες μελέτες; Ποιες άδειες και εγκρίσεις μελετών 

έχουν ληφθεί μέχρι σήμερα; Ποιο είναι το ακριβές χρονοδιάγραμμα για την 

ολοκλήρωση του έργου; 

3. Για ποιο λόγο κωλυσιεργούν οι αρμόδιοι φορείς για τον καθαρισμό και την 

αποκατάσταση της έκτασης; Θα προχωρήσουν σε εργασίες 

απομάκρυνσης των υλικών; Ποιος θα καλύψει το κόστος των εργασιών; 

4. Γνωρίζουν ποιος είναι ο υπεύθυνος φορέας του χώρου ώστε να του 

επιβληθούν κυρώσεις; 
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5. Θα επιληφθούν οι αρμόδιες κατά το νόμο ελεγκτικές υπηρεσίες για το θέμα 

ή θα αναμένουν την ειδική ΚΥΑ που ο ν. 4843/2021 προβλέπει, ενώ οι 

ρυπαίνοντες θα συνεχίζουν ανενόχλητοι τη δραστηριότητά τους; 

6. Με ποιο τρόπο ακριβώς θα εφαρμοστεί το αρ. 15β του ν. 4843/2021, κατά 

τα οριζόμενα στο αρ. 52 των Μεταβατικών Διατάξεων αυτού; 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

  

Φάμελλος  Σωκράτης 

Αυγέρη Θεοδώρα (Δώρα) 

Ζαχαριάδης Κώστας 




